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Proiectul privind eliminarea
pensiilor speciale, amânat
până în februarie

Comisia pentru muncă a Camerei
Deputaţilor a decis, marţi, să amâne votul
pentru proiectul privind pensiile speciale,
până în luna februarie, sub pretextul că
Guvernul trebuie să se pronunţe pe toate
amendamentele. „Eu propun, pentru că
avem aici, amendamente care duc la
abrogarea şi altor indemnizaţii, propun o
amânare până când acest punct de vedere
va fi dezbătut de către specialiştii din
Guvern. (...) Nu te-arunca în fântână, lasă
Guvernul să se pronunţe”, a afirmat
preşedintele Comisiei pentru muncă a
Camerei Deputaţilor, Adrian Solomon.
Astfel, printre categoriile de pensii speciale
care urmează să fie eliminate odată cu
adoptarea iniţiativei legislative se numără
pensiile funcţionarului public parlamentar,
personalului aeronautic civil navigant
profesionist din aviaţia civilă din România,
pensiile speciale ale judecătorilor CCR şi
pensiile de serviciu ale membrilor corpului
diplomatic consular al României.
Propunerea legislativă pentru abrogarea
pensiilor speciale iniţiată de USR a fost
respinsă de Senat pe 26 martie 2018.
Camera Deputaţilor va avea rol de for
decizional.

Iohannis cere Guvernului ca
primarii să fie aleşi în două
tururi

Preşedintele Klaus Iohannis a
declarat, luni, că îşi doreşte ca primarii să
fie aleşi, din nou, în două tururi de scrutin.
Şeful statului a susţinut că dacă proiectele
de lege pentru revenirea la alegerea
primarilor în două tururi nu vor trece de
votul Parlamentului, atunci Guvernul ar

trebui să îşi
asume
răspunderea.
„Eu am un
mesaj pentru
primarii care
sunt prezenţi
aici la
întâlnirea cu
Asociaţia
Municipiilor din
România. Cred
că este, însă,
important că
mesajele pe

care le am pentru primarii municipiilor sunt
mesaje generale pe care le voi da şi
celorlalţi primari, de exemplu că eu îmi
doresc ca primarii să fie aleşi în două
tururi. Trebuie să revenim la alegerea
primarilor în două tururi. Sunt inițiative în
Parlament. Dacă nu se adoptă, cred că ar
fi o abordare rezonabilă să se meargă cu
asumarea răspunderii în Parlament”, a
declarat Klaus Iohannis, înainte de
participarea la Adunarea Generală a
Asociaţiei Municipiilor din România.
Vicepremierul Raluca Turcan a declarat
luni că, în cazul în care proiectul de lege
privind alegerea primarilor în două tururi
de scrutin nu va trece în Parlament, atunci
Guvernul va lua alte măsuri. Pe de altă
parte, PSD şi UDMR au avertizat că nu
exclud introducerea unei moţiuni de
cenzură la adresa Cabinetului Orban, dacă
Guvernul adoptă o OUG privind revenirea
la alegerea primarilor în două tururi.

Pe scurt. Victor Ponta:

Preşedintele PRO
România, Victor Ponta, a
declarat marţi, la Galaţi, că
măsurile preconizate a fi
luate de guvernul Orban
amintesc de ceea ce s-a
întâmplat în România în
urmă cu zece ani, acestea
fiind copiate după cele ale
guvernării Boc. “Din
păcate, ceea ce am spus
în 2019 mă face mai
departe să cred că ne
întoarcem zece ani înapoi.
Avem un preşedinte de
dreapta, guvernul
preşedintelui, pe care şi l-a
dorit, o majoritate
parlamentară, aşa cum a
fost ea făcută, oameni
care au trecut la Putere, şi
o criză economică şi
socială în care ne aflăm
deja, dar încă nu îi simţim
toate efectele. Am văzut
că măsurile propuse de
guvernul Orban sunt cam
copiate după cele ale
guvernului Boc şi probabil
şi rezultatul va fi acelaşi, o
criză care va fi decontată
de către români, care cu
cât au venituri mai mici cu
atât o vor simţi mai tare, şi de către
firmele româneşti, unde se vor duce
guvernanţii să recupereze banii pe
care nu-i au. Noi, cei de la PRO
România, vom încerca să oprim
anumite lucruri greşite, să pregătim o
relansare a societăţii, şi-mi pare rău că
nu am învăţat suficient din ce s-a
întâmplat în 2009-2010”, a spus Ponta.

n PSD NU FACE OPOZIȚIE n

Politicianul a adăugat că o moţiune de
cenzură nu va fi până la alegeri pentru
că în Opoziţie este doar PRO
România, iar PSD nu face, momentan,
opoziţie. 

“Eu nu cred în acest moment că PSD
face Opoziţie. Au nişte probleme
interne pe care sper să şi le rezolve.
Practic, în acest moment opoziţie
facem noi, cei de la PRO România. În
acest moment, Guvernul are majoritate
şi şi-o creşte în fiecare zi cu oameni
care pleacă din Opoziţie. Sigur, e o
majoritate cu USR, ALDE, UDMR,
PMP, minorităţi. Problema e că
Guvernul nu prea ştie ce vrea să facă,
cu fiecare zi auzim că îşi angajează
răspunderea, dar nu ştiu nici ei pe ce.
Mai au mult de învăţat. Deci, aici
problema nu e că dă cineva jos
guvernul ăsta, că probabil nu-l va da
până la alegeri, problema e dacă

guvernul ăsta este în stare
să guverneze.
Deocamdată, înainte se
împărţeau toate funcţiile
doar la cei de la PSD, care
erau prieteni cu Dragnea
sau cu liderii locali. Acum,
au de împărţit la PNL,
PMP, ALDE, UDMR şi toţi
ceilalţi care vin să susţină
Guvernul. Părerea mea
este că o să dea greş în
felul ăsta, au pornit prost şi
nu văd cum ar putea să
repare chestia asta”, a
afirmat Ponta.

n MOȚIUNEA E
TRECUTĂ ÎN
CONSTITUȚIE n

Liderul PRO România a
comentat şi afirmaţia
preşedintelui Klaus
Iohannis care a catalogat
moţiunea simplă adoptată
de Senat împotriva
ministrului de Finanţe,
Florin Cîţu, drept “o golănie
PSD”. “Eu ştiam că scrie în
Constituţie despre moţiuni
şi dacă faci ceva ce scrie
în Constituţie, faci bine, nu

greşeşti. Pe de altă parte, vorbind la
bunul simţ, ai fost la guvernare trei ani,
au venit ceilalţi după o lună, e greu să-i
critici, că totuşi principala vină este a
unui Teodorovici, însă aici este o
problemă şi de respect faţă de
Parlament. Domnul Orban este primul
premier în 30 de ani care a avut
miniştri propuşi, respinşi de comisiile
de specialitate şi totuşi i-a lăsat în
Guvern. E foarte clar că nu vor să
accepte nimic din Parlament, dar am
mai văzut chestia asta în 2010-2011.
Nu e nimic nou!”, a mai spus Victor
Ponta, care a participat marţi, la Galaţi,
la o întâlnire cu responsabilii de zonă şi
de organizaţii locale din judeţ.

Măsurile propuse de Orban sunt
copiate după cele ale guvernului Boc

Lia Olguţa Vasilescu a afirmat,
marţi, că Guvernul Orban ar urma să
crească vârsta de pensionare şi că
acesta este motivul pentru care acesta
doreşte modificarea noii legi a
pensiilor. Fostul ministru al Muncii a
adăugat că inechităţile pot fi corectate
prin recalcularea tuturor pensiilor. „Şi
mie mi s-a solicitat de la Comisia
Europeană creşterea vârstei de
pensionare la 68 de ani. Am spus că e
imposibil, deoarece Romania are o
speranţă de viaţă cu 8 ani sub media
Uniunii Europene. Noi suntem la 74,
Franţa la 82, de exemplu. Aşa că am
menţinut vârsta de pensionare din
vechea lege şi în cea noua, corectând
şi inechităţile care se vor rezolva doar
după recalcularea tuturor pensiilor,
recalculare pe care actuala guvernare

nu se grăbeşte să o înceapă. Acum
pricep şi de ce vor modificarea noii legi
a pensiilor, înainte să înceapă aplicarea
ei. Au de gând să crească vârsta de
pensionare. Şi e doar una din relele
care se pot întâmpla”, a scris Olguţa
Vasilescu, marţi, într-o postare pe
Facebook. Preşedintele Klaus Iohannis
a declarat, joi, că o nouă Lege a
pensiilor ar fi necesară, deoarece mulţi
pensionari şi şefi de instituţii publice au
semnalat inechităţi în legea actuală.
Şeful statului susţine că Guvernul
Orban va face o analiză în acest sens.
Şi vicepremierul Raluca Turcan a
anunţat că Guvernul pregăteşte o Lege
a pensiilor care să introducă sistemul
contributivităţii, dar că Legea în vigoare
va fi respectată, astfel că pensiile vor
creşte de la 1 ianuarie 2020.

Lia Olguţa Vasilescu: 

Actuala guvernare are de gând 
să crească vârsta pensionării


